
ACTA

Expedient núm. Òrgan col·legiat

PL/2025/3 EL PLE

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria:

Ordinària

Data i hora:

27 / de març / 2025

Durada:

Des de les 9:00 fins a les 14:45

Lloc:

Sala de Plens

Presidida per:

VICENTE ROIG TUR

Secretària:

MARÍA DOMINGO GARCÍA

Hi assisteix l’Interventor:

JUAN JOSÉ PRATS MARÍ

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

Núm. d'identificació Nom i Cognoms Assisteix

***5933** Araceli Colomar Costilla SÍ

***6013** Cristina Ribas Ribas SÍ

***5145** Felicia Bocu Cus SÍ

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal SÍ

***4827** Josep Antoni Prats Serra SÍ

***4514** Josep Guasch Roig SÍ

***4111** Juan Cardona Tur SÍ

***5503** María Lourdes Marí Tur SÍ

***5010** María Catalina Serra Sala SÍ

***5638** María Isabel Castellar Carayol SÍ C
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***5497** María José Ríos Mora SÍ

***4817** María Nieves Bonet Ribas SÍ

***6616** María Presentación Ortíz Far SÍ

***4059** María Ángeles Marí Suñer SÍ

***5691** Mónica Fernández Campos SÍ

***5680** Pilar Ribas Torres SÍ

***6167** Raquel Ripoll Ramón SÍ

***4414** Vicente Juan Torres Ribas SÍ

***5530** Vicente Roig Tur SÍ

***5461** Vicent Ribas Marí SÍ

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas SÍ

ORDRE DEL DIA

A) PART RESOLUTIVA

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior. Acta Ple Ordinari 02/25, de 27 de febrer. 

2. Expedient 5929/2024. Recurs de reposició interposat per UTE ES VEDRÀ, contra l’ acord 

adoptat pel Ple de l’Ajuntament de 29 d’agost de 2024. 

3. Expedient 8065/2024. Contractació del servei de retirada, transport i devolució de vehicles 

retirats per la Policia Local de les vies públiques mitjançant grua i senyalització 

circumstancial, del terme municipal de Sant Josep de sa Talaia. 

4. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PP, per al control i erradicació d'espècies 

invasores que posen en perill a espècies autòctones. 

5. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PP, per a l'erradicació de l'ocupació 

il·legal d'habitatges i altres immobles. 

6. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PSOE, per a rebutjar la construcció d'una 

incineradora a Eivissa. 

7. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PSOE, per a instar el Consell d'Eivissa a 

l'aprovació de les NNSS provisionals. 

8. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PSOE, per a instar el Govern de les Illes 

Balears a acceptar la condonació del deute proposat pel Govern Central.

9. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal VOX, per a sol·licitar al Govern Central la 

derogació del Reial Decret 666/23, de 18 de juliol. 

10. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal VOX, per a sol·licitar al Consell d'Eivissa 

informació sobre les condicions dels treballadors socials del centre de menors no 

acompanyats a la localitat de Sant Josep de sa Talaia (Cala Jondal) i la despesa generada 

per l'esmentat centre. 
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11. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal ARA EIVISSA, per a la protecció de pous 

tradicionals a l'entorn de Sant Jordi de ses Salines. 

12. Moció presentada per escrit pel Grup Municipal ARA EIVISSA, per a la retirada de 

residus a Can Xico Ferrer (Sant Jordi).

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

13. Expedient 972/2025. Tancament i Liquidació del Pressupost 

14. Coneixement al Ple dels Decrets d'Alcaldia.

C) PRECS I PREGUNTES 

15. Precs i preguntes.

Una vegada verificada per la Secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la 

sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

A) PART RESOLUTIVA

1 - Aprovació de l'acta de la sessió anterior. Acta Ple Ordinari 02/25, de 27 de febrer.

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Acta Ple ordinari de 27 de febrer de 2024.

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a la 

redacció  de  l’acta  de  la  sessió  ordinària  de  27  de  febrer  de  2024,  l’alcalde  la  declara 

aprovada.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: 

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=1

2 - Expedient 5929/2024. Recurs de reposició interposat per UTE ES VEDRÀ, contra 

l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de 29 d’agost de 2024.

Desfavorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

A la vista de l’escrit de Recurs de Resposició amb NRE 2024-E-RE-13255 de data 31 

d’octubre de 2024 sobre l’incentiu de recollida selectiva de l’any 2023.

En data 20 de novembre de 2024, el tècnic de Medi Ambient realitza el següent informe: 

”INFORME TÈCNIC DE MEDI AMBIENT

RECURS INCENTIU RECOLLIDA SELECTIVA 2023 – UTE ES VEDRÀ

Exp: 5929/2024

1.      ANTECENTS RELLEVANTS

02/10/2014: Ple  de l'Ajuntament  adjudica  a UTE ES VEDRÀ el  contracte de Serveis  de 

recollida de residus, neteja viària, neteja de litoral i gestió de posidònia del municipi de Sant 

Josep de sa Talaia. En data 31 d'octubre de 2014, es signa el contracte entre l'ajuntament i C
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UTE ES VEDRÀ.

Els  plecs  de  condicions  tècniques  i  econòmiques  que  regeixen  el  contracte  (PCTE) 

estableixen,  en el  seu apartat  13.2.2,  que  en cas  d’arribar  a  uns objectius  de recollida 

selectiva de paper-cartró, vidre i envasos lleugers, el concessionari tindrà dret a una part 

dels ingressos (sense IVA) que generen aquests materials per part dels sistemes integrats 

de gestió.

31/05/2024: UTE ES VEDRÀ presenta escrit (2024-E-RE-6883) sol·licitant l’abonament de 

l’incentiu per recollida selectiva de l’any 2023.

13/08/2024: S’emet  informe  tècnic  constatant  el  compliment  de  l’objectiu  de  recollida 

selectiva  per  assoliment  d’un  rendiment  del  25,24%  i  el  dret  a  percebre  el  15%  dels 

ingressos per recollida selectiva d’envasos lleugers, paper-cartró i envasos de vidre de l’any 

2023.

29/08/2024: El Ple acorda aprovar la concessió de l’incentiu a UTE ES VEDRÀ. L’acord es 

notifica en data 18/09/2024.

31/10/2024:  UTE  ES  VEDRÀ  presenta  recurs  de  reposició  sobre  l’incentiu  de  recollida 

selectiva de l’any 2023 (2024-E-RE-13255).

2.      OBJECTE DE L’INFORME

Aquest informe té per objecte analitzar aquells apartats que tenen un component de caràcter 

tècnic, obviant aquelles al·legacions de tipus jurídic/administratiu, merament descriptives o 

de caràcter no tècnic.

3.      AL·LEGACIONS PRESENTADES

Una vegada revisades les al·legacions, aquestes assenyales, en resum:

Al·legació primera – Cal considerar les tones recollides pel servei de recollida

L’empresa  argumenta  que  en  el  còmput  de  residus  gestionats  s’han  afegit  (de  forma 

incorrecta al seu parer) els residus del servei de neteja viària mecanitzada, que consideren 

diferents,  des del  punt  de vista tècnic.  Aquest  fet  suposa una variació del  rendiment de 

recollida  selectiva  del  25,24% al  25,63%.  Aquesta  diferència  suposaria  poder  percebre 

l’incentiu del 20% dels ingressos de la recollida selectiva i en comptes de 15% aprovat pel 

ple municipal.

Al·legació segona – El que determina el Plec de Condicions

L’empresa  presenta  extracte  del  punt  13.2.2  del  Plec  de  Prescripcions  Tècniques  que 

regeixen el contracte i argumenta que en lloc es fa referència a afegir els residus de neteja 

viària als càlculs de % de recollida selectiva.

Al·legació tercera – Identificació de les dades C
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L’empresa  argumenta  que  els  residus  de  neteja  viària  es  classifiquen  a  la  planta  com 

“residus no inclosos a cap altra categoria”, i que, per tant no han d’afectar al càlcul de la 

recollida selectiva ni a l’incentiu que han de percebre.

Al·legació quarta – Dades d’anys anteriors

L’empresa  argumenta  que  fins  l’any  2022  les  dades  del  servei  de  neteja  viària  no  es 

discriminaven de la resta. Així mateix, argumenta que l’any 2022 les dades del servei de 

neteja  es  van  computar  en  el  càlcul  del  rendiment,  però  que  aquest  no  afectava  al 

percentatge de l’incentiu a percebre per UTE ES VEDRÀ.

4.      COMENTARIS SOBRE LES AL·LEGACIONS

Respecte l’al·legació primera i segona

Independentment que UTE ES VEDRÀ realitzi els seus càlculs sobre la recollida selectiva, 

les dades oficials sobre les tones recollides en cadascuna de les fraccions (rebuig, envasos 

lleugers,  envasos  de  vidre,  paper-cartró)  de  la  fórmula  especificada  als  Plecs  (apartat 

13.2.2) són les que facilita el Consell d’Eivissa. En cap lloc dels plecs s’especifica que els 

residus de neteja viària quedin exclosos del càlcul d’aquest rendiment.

Així doncs, les tones d’envasos lleugers, envasos de vidre, paper-cartró i rebuig de residus 

domèstics per a la determinació del rendiment de recollida selectiva d’acord amb els Plecs 

són els que determina el Consell  en base a la seva competència legal i  no en base als 

criteris de UTE ES VEDRÀ. El fet que el Consell inclogui els residus de neteja viària com a 

part del rebuig és perquè així ho determina la llei.

En aquest sentit,  les diferents lleis de residus estatal i balear aplicables des de l’inici del 

contracte són molt clares al respecte. Aquestes lleis estableixen clarament la definició de 

residus domèstics, entre elS quals s’inclouen de forma explícita els residus procedents de la 

neteja viària. Així doncs, tant la Llei de Residus estatal aplicable durant l’inici del contracte 

(Ley 22/2011) com les posteriors Lleis de Residus estatal (Ley 7/2022) i balear (Llei 8/2019) 

inclouen en la definició de residu domèstic “... los residuos procedentes de limpieza de vias  

públicas, zones verdes, áreas recreativas y playas, ...” (redactat de la Ley 22/2011).

Per tant, el rendiment de recollida selectiva es calcula en base a la fórmula establerta en els 

Plecs del contracte, i les quantitats de cadascuna de les fraccions es determina en base a 

les dades oficials del Consell d’Eivissa.

Respecte l’al·legació tercera

Des de l’any 2017 (primer any en que es van aconseguir els objectius de recollida selectiva 

per tenir  dret  a l’incentiu)  s’han emprat  les dades oficials  del  Consell  d’Eivissa per  a la 

determinació del rendiment de la recollida selectiva del municipi de Sant Josep de sa Talaia i 

per al càlcul del incentiu corresponent per UTE ES VEDRÀ, en cas d’haver aconseguit els 
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objectius. En tots aquests anys, s’ha tingut en compte els residus de neteja viària per al 

càlcul dels rendiments de recollida selectiva.

Per altra banda, en altres ocasions hi ha hagut variacions entre els resultats presentats per 

UTE ES VEDRÀ i els resultats oficials del Consell (anys 2017, 2018, 2022 i 2023), sense 

que  mai  fins  ara  s’hagi  presentat  recursos,  tot  i  tenir  en  compte  que  el  rendiments  de 

recollida  selectiva  (erronis  segons  el  criteri  que  ara  defensa  UTE  ES  VEDRÀ)  han 

determinat els objectius d’anys posteriors. La següent taula mostra les diferències entre les 

dades calculades per UTE ES VEDRÀ i les dades oficials del Consell d’Eivissa.

Any Dades UTE ES VEDRÀ Dades Oficials Consell d’Eivissa

2017 18,69 % 18,67 %

2018 20,14 % 20,26 %

2019 21,40 % 21,40 %

2020 No s’aconsegueix objectiu No s’aconsegueix objectiu

2021 23,72 % 23,73 %

2022 25,27 % 25,07 %

2023 25,63 % 25,24 %

El fet que actualment el Consell faci distinció de la categoria “residus no inclosos a cap altra  

categoria”, no  modifica  la  realitat.  Aquests  residus  formen  part  dels  residus  domèstics 

d’acord amb la Llei i cal computar-los en el càlcul dels rendiments. De la mateixa manera 

que les tones de cada fracció selectiva és la suma de diferents tipus de recollides (recollida 

mitjançant contenidors ubicats a la via pública, recollida porta a porta a grans productors de 

residus o recollides especials de vidre), el rebuig també inclou diferents tipus de recollides, 

entre les quals s’inclou la neteja viària, com ja s’ha vist.

Respecte l’al·legació quarta

UTE ES VEDRÀ reconeix que fins l’any 2022 els residus que es computen com a rebuig no 

es diferenciaven a l’entrada de les plantes i es computaven de forma conjunta. Per tant, 

formaven part de la quantitat total de residus a tenir en compte per al càlcul del rendiment de 

recollida selectiva.

Així mateix, l’any 2022, quan els residus de neteja viària es classifiquen a l’entrada de les 

plantes de forma diferenciada i els objectius de recollida calculats per l’empresa i les dades 

oficials facilitades pel Consell van ser diferents, UTE ES VEDRÀ no va presentar cap recurs 

en tant que no afectava el percentatge de l’incentiu i per tant, als ingressos de l’empresa (tal 

i com es reconeix a l’al·legació quarta apartat b)) .

En aquest sentit, cal indicar que les dades han de ser consistents i comparables any rere 

any,  ja  que  els  resultats  d’un  any  afecten  els  objectius  d’anys  posteriors.  Utilitzar  les 
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mateixes dades i  quantitats tal  i  com es fa amb els  valors oficials  del  Consell  d’Eivissa 

suposa, no només el compliment de les lleis de residus sinó la consistència i coherència de 

les sèries de dades al llarg del temps.

Des del punt de vista tècnic, es considera que no es poden modificar els criteris establerts 

que  regulen  l’incentiu  pel  rendiment  de  recollida  selectiva  amb  la  finalitat  d’obtenir  uns 

millors imports econòmics derivats de la seva aplicació.

Per tot el que s’ha exposat en aquest apartat, es proposa la desestimació de les al·legacions 

presentades.

5.      CONCLUSIONS

En vista del  que s’ha exposat  en el  present  informe es proposa la  desestimació de les 

al·legacions presentades per UTE ES VEDRÀ.

S’emet aquest informe amb el millor criteri i coneixement tècnic en el moment de la seva 

signatura i sens perjudici del que puguin determinar altres serveis municipals.

- DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT -”

I, en data 17 de març de 2025, es realitza informe de Secretaria del tenor literal següent:

“EXP. 5929/2024.

Exp 3079/2018

Conforme a lo que establece el artículo 3.3 a) del RD 128/2018 de 16 de marzo, se emite

el siguiente

INFORME DE SECRETARIA:

ANTECEDENTES:

Por acuerdo del Pleno del Ayuntamiento, se aprobó el Pliego de Condiciones Económico 

Administrativas, que había de regir la adjudicación del contrato de Gestió dels Serveis de 

Recollida de Residus Neteja Viària, neteja del Litoral i Gestió de la Posidònia  para los años 

2015 a  2025,  adjudicándose  por  el  Pleno  en fecha 2  /10 /2014  el  citado  contrato  a  la 

empresa UTE ES VEDRA

El artículo 13.2 .2 del citado Pliego establece y regula que al concesionario le corresponderá 

un  “Incentiu  per  rendiment,”  que  se  calculará  por  años  naturales  y  en  función  de  los 

objetivos  de  recogida  selectiva,  y  siempre  que  no  se  incumpla  lo  previsto  en  el  citado 

precepto.

En base a lo anterior,  la UTE ES VEDRA, presenta en fecha 04/06/2024 la solicitud de 

abono del incentivo de Recogida Selectiva de residuos del año 2023

La petición se informa por el Técnico de Medio Ambiente en fecha 13 /08/2024 C
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En base al informe técnico anterior, el Pleno del Ayuntamiento en sesión celebrada el día 29 

/08/2024, acuerda la concesión a la empresa UTE ES VEDRA  de un incentivo del 15 por 

ciento  de  los  ingresos  obtenidos  por  el  Ayuntamiento,  reconociéndole  la  cantidad  de 

63.063’73 más IVA.

El acuerdo se notifica al interesado (Ute Es Vedra) en fecha 31/08/2024, i solicita traslado 

del informe técnico y ampliación del plazo para presentar recurso

PLAZO DE INTERPOSICION RECURSO REPOSICION:

El  plazo de interposición del   recurso de reposición,  contra el  acuerdo adoptado por  el 

Pleno, se presenta en fecha 31 /10/2024, dentro del plazo de un mes desde la notificación y 

la prórroga.

El contenido del recurso, se refiere a que las Tm que sirven de base para luego efectuar    el 

cálculo del Incentivo, no son correctas y solicita un abono de incentivo superior al acordado 

por el Pleno.

El técnico de Medio Ambiente, emite informe desfavorable a la reclamación concluyendo 

que el calculo efectuado es correcto.

.

COMPETENCIA PARA LA RESOLUCIÓN.

Corresponde al Pleno, como órgano de contratación  que adjudica el contrato, la resolución 

del recurso de reposición,(artículo 22 de la Ley 7/85 de 2 de abril)

El plazo para resolver será de un mes, con lo cual el plazo para la resolución ha excedido lo 

previsto en la ley, no obstante, teniendo en cuenta que la Administración tiene la obligación 

de resolver los recursos que se presenten, es procedente que el Pleno del Ayuntamiento, 

dicte la resolución/ DESESTIMATORIA del recurso de reposición presentado por la UTE ES 

VEDRA, contra el acuerdo adoptado por el Pleno del Ayuntamiento de 29/08/2024 y notificar 

el acuerdo*.*

(DOCUMENTO FIRMANDO ELECTRÓNICAMENTE AL MARGEN)”

Vista la proposta de resolució PR/2025/1181 de 18 / de març / 2025.

Vista  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Ordenació i Planificació.

Sotmesa la proposta a votació, per 21 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE, 2 de VOX, 1 

d’ARA  EIVISSA  i  1  d’UNIDES  PODEM),  és  a  dir,  per  unanimitat  dels  membres  de  la 

corporació, s’ACORDA:

PRIMER.-  DESESTIMAR el  Recurs de reposició  interposat  per  UTE ES VEDRÀ,  contra C
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l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de 29 d’agsot de 2024.

SEGON.- NOTIFICAR l’acord a l’entitat interessada.

En el debat hi han intervengut la Sra. Bocú, del PP; la Sra. Pilar Ribas, del PSOE; la Sra. 

Ripoll, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=2

3 - Expedient 8065/2024. Contractació del servei de retirada, transport i devolució de 

vehicles retirats per la Policia Local de les vies públiques mitjançant grua i 

senyalització circumstancial, del terme municipal de Sant Josep de sa Talaia.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 19, En contra: 0, Abstencions: 2, Absents: 0

Vist l’informe proposta dels Serveis Jurídics de data 13 de març de 2025, que a continuació 

es transcriu:

INFORME-PROPUESTA 

 

EXPEDIENTE NÚMERO: 8065/2024

 

ASUNTO: APROBACIÓN EXPEDIENTE DE CONTRATACIÓN SERVICIO PARA LA 

RETIRADA Y TRANSPORTE DE VEHÍCULOS DE LAS VÍAS PÚBLICAS EN EL 

TÉRMINO MUNICIPAL DE SANT JOSEP DE SA TALAIA.

 

PROCEDIMIENTO DE ADJUDICACIÓN: ABIERTO

 

TRAMITACIÓN: ORDINARIA

 

CONTRATO SUJETO A REGULACIÓN ARMONIZADA

 

DIVISIÓN EN LOTES: SI

ANTECEDENTES

I.-  En  fecha  21.12.2024,  por  parte  del  Jefe  de  Policía  Local  se  emite  memoria  de  

necesidades en relación con la celebración del contrato referido en el encabezamiento.

II.- Al expediente constan informe de insuficiencia de medios y justificación de división en  

lotes (2).

III.-En fecha 29.01.2025, se emite Provisión de Alcaldía para que por los Servicios Jurídicos  
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se emita informe sobre la legislación aplicable y el procedimiento a seguir en relación con el  

“«Contracte de servei de retirada i transport de vehicles de les vies públiques mitjançant  

grua, terme municipal de Sant Josep de sa Talaia.

IV.- En fecha 29.01.2025 se emite por la Técnica de Administración General informe jurídico  

de tramitación y de procedimiento que cuenta con el visto bueno de la Secretaría Municipal.

V.- Mediante Resolución de Alcaldía de fecha 05.02.2025 se acuerda iniciar el expediente,  

ordenar  la  redacción  de  los  pliegos  de  cláusulas  administrativas  particulares  y  de  

prescripciones técnicas, que se haga la oportuna retención de crédito y, de ser favorable la  

fiscalización previa, se emita informe-propuesta de Secretaría.

IV.-  Consta  al  expediente  la  oportuna  retención  de  crédito,  así  como  pliego  de  

prescripciones técnicas, pliego de cláusulas administrativas y cuadro de características del  

contrato.

LEGISLACIÓN APLICABLE.

-       Ley  9/2017,  de  8  de  noviembre,  de  Contratos  del  Sector  Público,  por  la  cual  se  

trasladan  al  ordenamiento  jurídico  español  las  Directivas  del  Parlamento  Europeo  y  del  

Consejo 2014/23/UE y 2014/24/UE, de 26 de febrero de 2014.

(artículos 63, 99 a 102, 116, 117, 122, 124 y 131 a 159)

-       Real Decreto 817/2009, de 8 de mayo, por el cual se desarrolla parcialmente la Ley  

30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público.

-       Real  Decreto 1098/2001,  de 12 de octubre,  por el  cual se aprueba el  Reglamento  

General de la Ley de Contratos de las Administraciones Públicas.

(artículos vigentes tras la entrada en vigor del Real Decreto 817/2009, de 8 de mayo).

CONSIDERACIONES JURÍDICAS

Primera. - Del expediente de contratación.

De acuerdo con el artículo 116.4 de la LCSP:

“4. En el expediente se justificará adecuadamente:

a) La elección del procedimiento de licitación.

b) La clasificación que se exija a los participantes.

c) Los criterios de solvencia técnica o profesional, y económica y financiera, y los criterios  

que  se  tendrán  en  consideración  para  adjudicar  el  contrato,  así  como  las  condiciones  

especiales de ejecución del mismo.

d) El valor estimado del contrato con una indicación de todos los conceptos que lo integran,  

incluyendo siempre los costes laborales si existiesen. C
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e) La necesidad de la Administración a la que se pretende dar satisfacción mediante la  

contratación de las prestaciones correspondientes; y su relación con el objeto del contrato,  

que deberá ser directa, clara y proporcional.

f) En los contratos de servicios, el informe de insuficiencia de medios.

g) La decisión de no dividir en lotes el objeto del contrato, en su caso.”

Segunda. – De los pliegos de cláusulas administrativas y de prescripciones técnicas.

El contenido de los pliegos cumple los principios básicos de la contratación pública y se  

ajustan al contenido de los artículos 122 y siguientes de la LCSP.

Se justifica que se trata de un contrato de servicio sujeto a regulación armonizada a tramitar  

de forma ordinaria por procedimiento abierto.

No se exige clasificación del contratista y los medios de acreditación de la solvencia se  

adaptan a la regulación legal, entendiendo que es proporcional al objeto de licitación.

Valor estimado del contrato: 1.000.000,00€ (500.000,00€ por cada lote).

Duración del contrato: 3 años más una prórroga anual hasta un máximo de 2 años, fijando el  

inicio del contrato en fecha 01.07.2025.

Los criterios que sirven de base para la adjudicación se dividen en:

-       Reducción de las cuantías correspondientes a la tarifa máxima (hasta 30 puntos)

-       Disponibilidad de medios para la retirada de vehículos con MMA superior a 3.500 kg  

(hasta 20 puntos)

-       Tener la empresa suministradora del servicio, base para sus vehículos en el TM de  

Sant Josep 20 puntos

-       Mayor número de grúas a disposición 20 puntos

Y se determina la forma de evaluar las proposiciones.

Tercera. - De la aprobación del expediente

De conformidad con el artículo 117 de la LCSP:

“1. Completado el expediente de contratación, se dictará resolución motivada por el órgano  

de  contratación  aprobando  el  mismo  y  disponiendo  la  apertura  del  procedimiento  de  

adjudicación.  Dicha  resolución  implicará  también  la  aprobación  del  gasto,  salvo  en  el  

supuesto excepcional de que el presupuesto no hubiera podido ser establecido previamente,  

o que las normas de desconcentración o el  acto de delegación hubiesen establecido lo  

contrario,  en  cuyo  caso  deberá  recabarse  la  aprobación  del  órgano  competente.  Esta  

resolución deberá ser objeto de publicación en el perfil de contratante.

2.  Los  expedientes  de  contratación  podrán  ultimarse  incluso  con  la  adjudicación  y  C
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formalización del correspondiente contrato, aun cuando su ejecución, ya se realice en una o  

en  varias  anualidades,  deba  iniciarse  en  el  ejercicio  siguiente.  A  estos  efectos  podrán  

comprometerse  créditos  con  las  limitaciones  que  se  determinen  en  las  normas  

presupuestarias de las distintas Administraciones Públicas sujetas a esta Ley.

Expuesto cuanto antecede, visto el  expediente administrativo y la documentación que lo  

integra se considera que el expediente ha seguido la tramitación legalmente establecida y  

se formula la siguiente

PROPUESTA

PRIMERO. Aprobar el expediente de contratación del  SERVICIO PARA LA RETIRADA Y 

TRANSPORTE DE VEHÍCULOS DE LAS VÍAS PÚBLICAS EN EL TÉRMINO MUNICIPAL  

DE SANT JOSEP DE SA TALAIA,  mediante  procedimiento  abierto  sujeto  a  regulación  

armoniza, convocando su licitación.

SEGUNDO. - Indicar que el órgano competente es el Pleno Municipal, de conformidad con  

la Disposición Adicional Segunda de la LCSP.

TERCERO. -  Aprobar el  gasto correspondiente,  en caso de conformidad del informe de 

fiscalización a emitir por la Intervención Municipal

CUARTO. - Aprobar los pliegos de cláusulas administrativas particulares y de prescripciones  

técnicas que regirán el contrato.

QUINTO. -  Publicar  el  anuncio de licitación en el  perfil  del  contratante con el  contenido  

contemplado en el Anexo III de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector  

Público.

SEXTO. - Publicar en el perfil del contratante, así como en la Plataforma de Contratación del  

Sector  Público  y  en  el  DUE  toda  la  documentación  integrante  del  expediente  de  

contratación, en especial, el pliego de cláusulas administrativas particulares y el pliego de  

prescripciones técnicas.

SÉPTIMO. - Designar los miembros de la mesa de contratación y publicar su composición  

en el perfil del contratante.

Todo lo que se informa sin perjuicio de mejor criterio fundado en Derecho.

Sant Josep de sa Talaia,= Carla García Martínez.= Técnica de Administració General=V. i P.  

María  Domingo  García=  Secretaria  Corporació.=  DOCUMENT  ELECTRÒNICAMENT 

SIGNAT AL MARGE”

A la vista de les característiques del contracte que es pretén adjudicar:

Contracte de servei de retirada, transport i devolució de vehicles retirats per la Policia Local, 

de les vies públiques mitjançant grua i senyalització circumstancial, del terme municipal de 
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Sant Josep de sa Talaia.

Procediment: ordinari
Tipus:  Obert  subjecte  a 

regulació harmonitzada

Tipus de contracte: contracte 

de serveis

Classificació CPV

501181109

Revisió  de  preus  / 

fórmula: No
Accepta variants: No

Pressupost base de licitació: 

Lot 1: 300.000,00 €

Lot 2: 300.000,00 €

Imposts: 21% IVA

Total:

 Lot 1: 363.000,00 €

Lot 2: 363.000,00 €

Valor  estimat  del  contracte: 

1.000.000,00  €  (500.000,00  € 

para cada lote)

Data  d'inici  execució: 

01/07/2025

Data  fi 

execució: 

30/06/2028

Durada  execució: tres 

anys  i  una  possible 

pròrroga de dos anys

Durada  màxima: 

30/06/2030

Garantia provisional: No Garantia definitiva: No Garantia complementària: No

A la vista de l'expedient de contractació tramitat:

Document Data/Núm. Observacions

Informe necessitats 21.12.2024

Informe insuficiència mitjans 25.01/2025

Provisió d’alcaldia d’inici 29.01.2025

Informe jurídic procediment 29.01.2025

Provisió Alcaldia RC 04.02.2025

Informe Fiscalització (RC) 05.02.2025

Resolució d’alcaldia d’inici 05.02.2025 Decret 2025-0481

Plec clàusules administratives 13.02.2025

Plec de prescripcions tècniques 01.03.2025

Quadre característiques 12.03.2025

Informe proposta jurídic 13.03.2025

Examinada la documentació que l'acompanya, vist  l'informe Jurídic,  i  de conformitat amb 

l'establert  en  la  Disposició  Addicional  Segona  de  la  Llei  9/2017  de  8  de  novembre,  de 

Contractes del Sector Públic, per la qual es traslladen a l'ordenament jurídic espanyol les 

Directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 

2014,
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Vista  la  proposta  de  resolució  PR/2025/1182  de  18  /  de  març  /  2025  fiscalitzada 

favorablement amb data de 18 / de març / 2025.

Vista  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Economia, Sectors Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació, per 19 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE i 2 de VOX), i 2 

abstencions (1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, per majoria absuluta del 

nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

PRIMER. Aprovar l'expedient de contractació del servei de retirada, transport i devolució de 

vehicles retirats per la Policia Local de les vies públiques mitjançant grua i senyalització 

circumstancial,  del  terme municipal  de Sant  Josep de sa Talaia,  mitjançant  procediment 

obert subjecte a regulació harmonitzada, convocant la seva licitació.

SEGON. Autoritzar la despesa que ascendeix a la quantitat de 726.000,00 €, per la qual 

existeix crèdit pressupostari amb càrrec a les següents partides i anualitats:

Ex. Lot 1 Lot 2 TOTAL
Aplic. 

Pptària.
Denominació RC

2025 60.500,00 60.500,00 121.000,00
133 

22799

"Altres  treb. 

realitzats  per 

empreses  i 

professionals"

121.000,00

2026 121.000,00 121.000,00 242.000,00
133 

22799

"Altres  treb.r 

ealitzats  per 

empreses  i 

professionals"

2026

2027 121.000,00 121.000,00 242.000,00
133 

22799

"Altres  treb. 

realitzats  per 

empreses  i 

professionals"

2027

2028 60.500,00 60.500,00 121.000,00
133 

22799

"Altres 

treb.realitzats 

per  empreses  i 

professionals"

2028

TOTAL 363.000,00 363.000,00 726.000,00

Els  imports  corresponents  als  exercicis  2026,  2027  i  2028  estaran  condicionats  al  que 

disposin els corresponents pressupostos per als exercicis 2026, 2027 i 2028.

TERCER.  Aprovar  els  Plecs  de  Clàusules  Administratives  Particulars,  el  quadre  de 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: G

N
E7

TQ
Q

2L
G

AJ
56

N
TH

EH
A7

5L
H

9 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

an
tjo

se
p.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

4 
de

 3
7 



característiques i el Plec de prescripcions tècniques que regiran el contracte.

QUART.  Publicar  l'anunci  de licitació a la Plataforma de Contractació de l’Estat,  amb el 

contingut contemplat en l'annex III de la Llei 9/2017 de 8 de novembre, de Contractes del 

Sector Públic i en el Diari Oficial de la Unió Europea.

CINQUÈ. Publicar en el perfil de contractant tota la documentació integrant de l'expedient de 

contractació,  en  particular  el  plec  de  clàusules  administratives  particulars,  el  quadre  de 

característiques i el plec de prescripcions tècniques. La documentació necessària per a la 

presentació de les  ofertes ha d'estar  disponible  aquest  dia  de publicació  de l'anunci  de 

licitació.

SISÈ. Delegar  en la  Junta de Govern Local  tots  els  actes  de tràmit  posteriors,  incloent 

l’adjudicació  del  contracte  i,  en  el  seu  cas,  la  imposició  de  penalitats,  la  resolució  de 

recursosi les facultats d’interpretar, modificar, prorrogar i resoldre el contracte, conforme a 

l’article 51del R. D. 2568/1986, Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de 

lesEntitats Locals.

SETÈ. Designar als membres de la mesa de contractació i publicar la seva composició en el 

perfil de contractant:

President:

-  Sr. Alcalde o regidor en qui delegui.

Vocals:

- Secretaria de la Corporació.

- Interventor en funcions.

Secretari:

- Un administratiu de l’Ajuntament.

En el debat hi han intervengut la Sra. Bonet, del PP; la Sra. Pilar Ribas, del PSOE; la Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=3

4 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PP, per al control i erradicació 

d'espècies invasores que posen en perill a espècies autòctones.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 14, En contra: 7, Abstencions: 0, Absents: 0
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El Grup Municipal PP presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La especial vulnerabilidad de las islas ante las especies exóticas invasoras se recoge de 

manera reiterada en la normativa sobre lucha contra estas especies, debido a que se trata 

de sistemas biológicos altamente sensibles.

La experiencia acumulada en comunidades autónomas como las Islas Baleares y las Islas 

Canarias, donde las especies invasoras han proliferado exponencialmente, ha obligado a 

redactar  una estrategia  conjunta  entre los  gobiernos estatal  y  regional  para  gestionar  y 

controlar las especies de ofidios que tienen un efecto negativo similar en ambos territorios 

insulares. Esta estrategia establece acciones comunes para la gestión, el control y la posible 

erradicación de los ofidios en islas.

Hace  ya  7  años,  el  Ministerio  para  la  Transición  Ecológica  (MITECO),  junto  con 

comunidades  autónomas  y  las  ciudades  autónomas  de  Ceuta  y  Melilla,  elaboraron  un 

documento sobre la estrategia de gestión, control y posible erradicación de ofidios invasores 

en islas.

En este documento se establece expresamente la  necesidad de desarrollar  en las islas 

programas específicos de gestión, control y posible erradicación donde han sido detectadas 

especies exóticas invasoras o se ha evidenciado su naturalización, con el fin de paliar los 

efectos negativos sobre los hábitats naturales y sobre las especies autóctonas, evitando su 

expansión a otras islas.

La  presencia  de  ofidios  en  islas  es  altamente  preocupante  tanto  por  su  incesante 

reproducción  y  dificultad  de  erradicación,  como por  la  grave  amenaza  que  representan 

contra la supervivencia de las especies autóctonas.

A modo de ejemplo, conviene destacar que la reciente llegada de ofidios a las Pitiusas ha 

puesto en evidente y serio riesgo la vida de una especie endémica como la lagartija de las 

Pitiusas  (Podarcis  pityusensis),  que  está  siendo  desplazada  por  la  llegada  de  estas 

serpientes a las islas.

Se ha constatado que la vía de entrada de especies invasoras en la isla de Ibiza, sigue un 

mismo  patrón:  la  introducción  involuntaria  asociada  a  la  importación  de  olivos  y  otras 

especies ornamentales de gran porte desde la Península Ibérica.

Este documento fue elaborado como instrumento de referencia para la implementación de 

medidas de actuación compartidas entre las CCAA y el Gobierno del Estado. Entre todas 

ellas, se hace especial  énfasis en la prevención de la llegada y expansión de ofidios,  la 

aprobación  de normativas  de  bioseguridad  en  el  comercio  de  ofidios  y  en  sus  vías  de 

introducción accidental; inspecciones en puertos y aeropuertos; cuarentenas y protocolos de 

importación y exportación;  el  control  de la  importación de especies  vegetales desde las C
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áreas de distribución natural de estas especies exóticas invasoras, así como acciones de 

alerta temprana y erradicación rápida para minimizar el peligro de aclimatación en el medio 

natural, entre otras.

No cabe duda de que las invasiones biológicas están entre las principales causas de pérdida 

de biodiversidad.  No obstante,  si  además se producen en ecosistemas extremadamente 

sensibles como son las islas, las consecuencias pueden ser irreversibles.

Las 1.564 trampas instaladas en la isla de Ibiza (201 más que el año anterior) han permitido 

la captura de 3.072 serpientes invasoras en la mayor de las Pitiusas,  lo que supone un 

incremento en comparación con los años 2023 y 2022, cuando se capturaron 2.007 y 2.710 

ejemplares, respectivamente.

Por todo ello, el Grupo Popular en el Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia presenta la 

siguiente propuesta de acuerdos:

1. El  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  de Sa  Talaia  insta  al  Gobierno  de  España  y  al 

Ministerio de Transición Ecológica y Reto Demográfico a dar soporte y colaboración 

para aplicar el Decreto Ley 1/2023, de 30 de enero, de medidas extraordinarias y 

urgentes para la protección de la lagartija pitiusa (Podarcis pityusensis) y la lagartija 

balear (Podarcis lilfordi) y para la prevención y lucha contra las especies de la familia 

Colubridae sensu lato (BOIB núm. 15, de 2 de febrero de 2023), que contempla las 

siguientes actuaciones: 

• Control de la importación de olivos y otras especies vegetales de gran porte a las Islas 

Baleares. Este control de embarque debe realizarse en los puertos de origen, situados en 

áreas de distribución de especies invasoras, y debe garantizar unos tratamientos previos al 

embarque que reduzcan la posibilidad de transporte de ofidios.

•  Promover  la  coordinación  con  las  autoridades  competentes  tanto  en  origen  como  en 

destino y fomentar las pertinentes inspecciones ambientales y fitosanitarias con el fin de 

evitar la entrada de ofidios invasores a los territorios insulares.

• Establecer inspecciones en los puertos de entrada en las islas, en colaboración con las 

autoridades ambientales y otros agentes de la autoridad, para revisar partidas de árboles 

ornamentales susceptibles de transportar ofidios y establecer en los puertos una zona para 

mantener estos árboles en cuarentena si fuera necesario.

2. El  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  de Sa  Talaia  insta  al  Gobierno  de  España  y  al 

Ministerio de Transición Ecológica y Reto Demográfico a apoyar técnicamente las 

tareas de control y erradicación de ofidios en las islas Pitiusas como complemento a 

las que ya ejecuta el Gobierno autonómico, a través de la Consejería de Agricultura, 

Pesca  y  Medio  Natural,  mediante  actuaciones  para  el  control  de  serpientes 

invasoras,  tanto en Ibiza como en Formentera, que consistirían en la financiación 
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para un período de 2 años de un equipo formado por 5 técnicos y 2 vehículos, y la 

adquisición anual de 500 jaulas para la captura de ofidios. 

3. El  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  de Sa  Talaia  insta  al  Gobierno  de  España  y  al 

Ministerio  de  Transición  Ecológica  y  Reto  Demográfico  a  colaborar  con  los  5 

ayuntamientos de Ibiza y con el de Formentera mediante la entrega de 600 jaulas 

anuales (100 por ayuntamiento) para la captura de serpientes invasoras, de modo 

que puedan cederse a ciudadanos y personal voluntario. 

4. Dar traslado de estos acuerdos al Gobierno de España y al Ministerio de Transición 

Ecológica y Reto Demográfico.” 

Atès  que  la  Moció  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió  Informativa  d’Ordenació  i 

Planificació i, d’acord amb l’article 34 del ROM, la representant d’UNIDES PODEM, presenta 

per escrit una esmena, que s’ha acceptat pel PP, i que afecta a la redacció del punt quart, i  

on posa… “Donar trasllat d’aquests acords al Govern d’Espanya i al Ministeri de Transició 

Ecològica  i  Repte  Demogràfic”,  es  proposa  la  següent  redacció…  “Instar  al  Govern 

d’Espanya,  al  Ministeri  de  Transició  Ecològica  i  Repte  Demogràfic  i  les  intitucions 

involucrades que es decreti  la  prohibició  de transport  i  entrada a l’illa  d’Eivissa d’arbres 

ornamental amb diàmetre troncal de més de 30 cm”.

Sotmesa la proposta a votació, per 14 vots a favor (10 del PP, 2 de VOX, 1 d’ARA EIVISSA i 

1 vot particular  d’UNIDES PODEM) i  7 vots en contra (del PSOE), és a dir,  per majoria 

absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

1.  L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa talaia  insta al  Govern d’Espanya  i  al  Ministeri  de 

Transició Ecològica i Repte Demogràfic a donar suport i col·laboració per a aplicar el Decret 

Llei 1/2023, de 30 de gener, de mesures extraordinàries i urgents per a la protecció de la 

sargantana pitiüsa (Podarcis pityusensis) i la sargantana balear (Podarcis lilfordi) i per a la 

prevenció i lluita contra les espècies de la família Colubridae sensu lato (BOIB núm. 15, de 2 

de febrer de 2023), que contempla les següents actuacions:

·         Control de la importació d’oliveres i altres espècies vegetals de gran port a les Illes 

Balears. Aquest control d’embarcament ha de realitzar-se als ports d’origen, situats a àrees 

de  distribució  d’espècies  invasores,  i  han  de  garantir  uns  tractaments  previs  a 

l’embarcament que redueixin la possibilitat de transport d’ofidis.

·         Promoure la coordinació de les autoritats competents tant en origen com en destinació 

i  fomentar  les  pertinents  inspeccions  ambientals  i  fitosanitàries  amb  la  finalitat  d’evitar 

l’entrada d’ofidis invasors als territoris insulars.

·         Establir  inspeccions  en  els  ports  d’entrada  a  les  illes,  en  col·laboració  amb  les 

autoritats ambientals i altres agents de l’autoritat, per a revisar partides d’arbres ornamentals 

susceptibles de transportar ofidis i establir en els ports una zona per a mantenir aquests 

arbres en quarantena si fos necessari. C
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2. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Govern d’Espanya i al Ministeri de 

Transició Ecològica i Repte Demogràfic a recolzar tècnicament les tasques de control i 

erradicació d’ofidis a les illes Pitiüses com a complement de les que ja executa el Govern 

autonòmic, a través de la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Medi Natural, mitjançant 

actuacions per al control de serps invasores, tant a Eivissa com a Formentera, que 

consistirien en el finançament per a un període de 2 anys d’un equip format per 5 tècnics i 2 

vehicles, i l’adquisició anual de 500 gàbies per a la captura d’ofidis.

3.  L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  insta al  Govern d’Espanya i  al  Ministeri  de 

Transició Ecològica i Repte Demogràfic a col·laborar amb els 5 ajuntaments d’Eivissa i amb 

el de formentera mitjançant el lliurament de 600 gàbies anuals (100 per ajuntament) per a la 

captura de serps invasores, de manera que es puguin cedir a ciutadans i personal voluntari.

4. Instar al Govern d’Espanya, al Ministeri de Transició Ecològica i Repte Demogràfic i les 

intitucions involucrades que es decreti la prohibició de transport i entrada a l’illa d’Eivissa 

d’arbres ornamental amb diàmetre troncal de més de 30 cm.

En el debat hi han intervengut el Sr. Alcalde i la Sra. Bocú, del PP; la Sra. Pilar Ribas, del 

PSOE; la Sra. Ripoll, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES 

PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=4

5 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PP, per a l'erradicació de 

l'ocupació il·legal d'habitatges i altres immobles.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 9, Abstencions: 0, Absents: 0

El Grup Municipal PP, presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La ocupación ilegal de viviendas en España ha sido y es una preocupación creciente en los 

últimos años, con más de 100.000 inmuebles ocupados ilegalmente. Una situación que no 

ha dejado de aumentar, convirtiéndose en un serio problema que afecta a miles de familias.

Lamentablemente,  este  fenómeno  también  ha  llegado  a  nuestra  comunidad,  donde  la 

ocupación ilegal de viviendas se ha convertido en un problema alarmante, no solo en las 

ciudades, sino también en todos los pueblos de Mallorca, Menorca, Ibiza y Formentera.

Últimamente, se han reportado ocupaciones ilegales de edificios enteros, establecimientos 
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turísticos  o  viviendas  con  alquiler  ilegal  de  habitaciones.  Las  mafias  actúan  con  total 

impunidad,  generando graves problemas de seguridad y un aumento de la delincuencia. 

Además, es importante destacar que este fenómeno no tiene nada que ver con las personas 

que tienen dificultades para acceder a una vivienda o con la pobreza. De hecho, los okupas 

pueden  considerarse  delincuentes  organizados,  por  lo  que  deben  ser  desalojados,  a 

diferencia de las personas vulnerables que deben ser protegidas.

La normativa estatal aprobada por el Gobierno del Sr. Sánchez y sus socios ha generado un 

efecto llamada que provoca graves problemas a los ciudadanos, generando situaciones de 

inseguridad y afectando directamente la convivencia vecinal.

Actualmente, cuando un okupa puede demostrar que lleva más de 48 horas en una vivienda, 

el caso pasa a un juicio estándar. Este proceso consta de varias fases y su tramitación suele 

prolongarse durante meses, dejando a los propietarios en una situación de indefensión. Por 

este motivo,  y  con el  fin de acelerar  el  proceso de desalojo,  sería conveniente  habilitar 

juzgados especializados en ocupación ilegal e "inquiokupación".

En febrero de 2024, el Senado aprobó la toma en consideración de la Ley Antiokupación 

propuesta por el  Grupo Popular,  la  cual  desde entonces se encuentra paralizada por el 

Grupo Socialista en el Congreso.

Esta ley es un ejemplo de alternativa política para evitar conductas delictivas en lugar de 

fomentarlas o amnistiarlas.  En este sentido,  propone cambios que permitirán proteger la 

propiedad privada, endurecer las penas por ocupación ilegal, facilitar el desalojo de okupas 

en 24 horas e impedir el empadronamiento en las viviendas o inmuebles ocupados. También 

incluye los delitos en los procedimientos de enjuiciamiento rápido,  establece penas para 

aquellos individuos que inciten o fomenten la ocupación y permite a las comunidades de 

propietarios  actuar  en  los  procesos  judiciales  contra  los  okupas  y  adoptar  medidas 

preventivas.

Además, el Partido Popular considera imprescindible ofrecer un servicio de atención a las 

víctimas de la ocupación ilegal de viviendas y otros inmuebles, ya que en muchas ocasiones 

los propietarios son personas mayores o personas en situación de vulnerabilidad que no 

disponen de recursos para afrontar esta situación. En muchos casos, los propietarios incluso 

requieren atención psicológica.

Dado el sufrimiento que provoca a los pequeños ahorradores el verse privados de su propia 

vivienda, también se considera necesario prestarles una atención preferente. Por ello, se 

podría poner a disposición de los propietarios un teléfono de denuncias para ocupaciones, 

un portal institucional con servicio de información, asesoría jurídica, un registro de viviendas 

ocupadas o la conexión con policías locales.

Es necesario volver a defender la propiedad privada. Por supuesto, hay que dar solución a 
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la falta de vivienda, pero nunca a costa de los ciudadanos que ven cómo las mafias de la  

ocupación les usurpan sus viviendas con la excusa de que la Ley de Vivienda del Gobierno 

del Sr. Sánchez les da cobertura.

Por todo ello, el Grupo Popular en el Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia presenta la 

siguiente propuesta de acuerdos:

1. El Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia rechaza y condena la ocupación ilegal de 

viviendas y cualquier propiedad privada.

2. El Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia insta al Gobierno de España a derogar la 

actual Ley de Vivienda, que protege y promueve la ocupación ilegal de viviendas y otros 

inmuebles.

3. El Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia insta al Gobierno de España y a la 

presidenta del Congreso de los Diputados a desbloquear la tramitación de la Ley contra la 

ocupación ilegal de viviendas para su aprobación por vía de urgencia, con el fin de 

implementar medidas como las siguientes: 

a) Que el okupa abandone el inmueble en 24 horas. 

b) Incrementar las penas para quienes ocupen ilegalmente un inmueble, promuevan o 

faciliten la ocupación. 

c) Considerar nula la inscripción de un ocupante ilegal en el padrón municipal. 

d) Autorizar a las comunidades de propietarios para que puedan proteger la convivencia 

vecinal, adoptando acciones preventivas contra la ocupación ilegal y acudiendo a las 

autoridades.

4. El Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia insta al  Gobierno de España a habilitar 

juzgados especializados en ocupación ilegal e "inquiokupación".

5. Dar traslado de estos acuerdos a Presidencia del Gobierno, a la presidenta del Congreso 

de los Diputados, al Ministerio de Justicia y al Ministerio de Vivienda y Agenda Urbana.”

Atès que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Ordenació i 

Planificació.

Sotmesa la proposta a votació, per 12 vots a favor (10 del PP i 2 de VOX) i 9 vots en contra  

(7 del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, per majoria absoluta del 

nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

1.  L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  rebutja  i  condemna  l’ocupació  il·legal 

d’habitatges i qualsevol propietat privada.

2. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Govern d’Espanya a derogar l’actual Llei 

d’Habitatge, que protegeix i promou l’ocupació il·legal d’habitatges i altres immobles.

3. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Govern d’Espanya i a la presidenta del 
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Congrés  dels  Diputats  a  desbloquejar  la  tramitació  de  la  Llei  contra  l’ocupació  il·legal 

d’habitatges  per  a  la  seva  aprovació  per  via  d’urgència,  amb  la  finalitat  d’implementar 

mesures com les següents:

a) Que l’okupa abandoni l’immoble en 24 hores.

b) Incrementar les penes per qui ocupi il·legalment un immoble, promoguin o facilitin 

l’ocupació.

c) Considerar nul·la la inscripció d’un ocupant il·legal en el padró municipal.

d) Autoritzar les comunitats de propietaris per a què puguin protegir la convivència veïnal, 

adoptant mesures preventives contra l’ocupació il·legal i acudint a les autoritats.

4. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Govern d’Espanya a habilitar jutjats 

especialitzats en ocupació il·legal i “inquiokupación”.

5. Donar trasllat d’aquests acords a la Presidència del Govern, a la presidenta del Congrés 

dels Diputats, al Ministeri de Justícia i al Ministeri d’Habitatge i Agenda Urbana.

6.  Donar  compte a la  Direcció  Insular  de l’Estat  perquè o comuniqui  a la  Delegació  de 

Govern, als efectes oportuns.

En el debat hi han intervengut el Sr. Alcalde i la Sra. Ríos, del PP; el Sr. Roselló, del PSOE; 

la  Sra.  Colomar,  de VOX;  el  Sr.  Prats,  d’ARA EIVISSA i  la  Sra.  Fernández,  d’UNIDES 

PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=5.

6 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PSOE, per a rebutjar la 

construcció d'una incineradora a Eivissa.

Desfavorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 10, Abstencions: 3, Absents: 0

El Grup Municipal PSOE presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“Exposició de motius:

La gestió dels residus a Eivissa ha arribat a un punt crític. L’abocador de Ca na Putxa està 

arribant al límit de la seva capacitat, amb una estimació de saturació prevista per a l’any 

2028, segons les dades presentades en l’última comissió de seguiment. No obstant això, fins 

al moment, no s’ha posat en marxa cap solució viable per garantir una gestió sostenible dels 

residus.

El Consell Insular d’Eivissa, presidit pel Sr. Vicent Marí, ha demostrat una alarmant falta de 

planificació i transparència. Durant anys, s’han evitat prendre decisions estratègiques i no C
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s’han presentat estudis o dades tècniques i jurídiques actualitzades que avalin les diverses 

propostes. Ara, amb la imminent saturació de l’abocador, les opcions plantejades arriben 

tard i sense el rigor tècnic necessari.

Recentment, el Sr. Vicent Marí ha parlat de la possibilitat de traslladar els residus a Mallorca. 

No obstant això, no existeix cap acord concret per a aquest trasllat, tal com ha confirmat el 

Consell  Insular  de Mallorca,  que s’ha negat  rotundament  a rebre els  residus  d’Eivissa  i 

Formentera, desmentint les afirmacions del conseller de Medi Ambient, el Sr. José Ignacio 

Andrés, que va afirmar al Ple del Consell Insular que comptava amb el vistiplau del Consell 

de Mallorca per dur els residus a incinerar a Mallorca.

Mentrestant, el Consell Insular d’Eivissa ha anunciat un procés de participació ciutadana que 

pareix  més  una  estratègia  de  distracció  que  una  veritable  voluntat  de  trobar  solucions 

efectives. Actualment, no hi ha cap alternativa viable que no impliqui traslladar

residus fora de l’illa per al seu tractament, i qualsevol altra opció sense fonaments tècnics 

només serveix per a retardar una decisió davant del problema.

Davant aquesta falta d’actuació i de transparència, el Partit Socialista ha defensat des del 

primer  moment  la  necessitat  de trobar  la  millor  alternativa  per  a  la  gestió  de residus  a 

Eivissa, oposant-se fermament a la construcció d’una incineradora. Les raons econòmiques, 

socials, ambientals i tècniques per a rebutjar una incineradora a Eivissa són clares. Es tracta 

d'una solució costosa, amb un pressupost estimat de 200 milions d’euros, que no elimina la 

necessitat  de l'abocador,  genera riscos ambientals  i  no  suposa una millora  en la  gestió 

actual de residus.

El Partit Socialista ha defensat des de l'inici la recerca de la millor alternativa per a la gestió 

de residus a l'illa, manifestant-se en contra de la construcció d'una incineradora. No obstant 

això, distingeix entre oposar-se a una incineradora a Eivissa i l'ús de la incineració com a 

mètode per a eliminar residus no reutilitzables.

Per això, el PSOE insisteix a reforçar les polítiques de reducció, recuperació i reciclatge, 

avançant cap al residu zero i minimitzant la quantitat de deixalles que han de ser tractats 

fora de l'illa en instal·lacions adequades.

PROPOSTA D’ACORD

Per tot l’exposat, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 

següents acords:

1. Rebutjar la construcció d’una incineradora a Eivissa pel seu impacte econòmic, social 

i mediambiental. 

2. Exigir  al  Consell  Insular  d’Eivissa  transparència  i  rigor  en  la  presa  de decisions, 

mitjançant la publicació de dades i estudis tècnics i jurídiques actualitzats que avalin 

qualsevol solució proposada. C
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3. Instar  al  Consell  Insular  d’Eivissa  a impulsar  un pla  de gestió  de residus  a  llarg 

termini, basat en la reducció de residus, la millora del reciclatge i la implementació 

d’alternatives sostenibles. 

La Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d'Ordenació i Planificació.

Sotmesa la proposta a votació que diu:

1. Rebutjar la construcció d’una incineradora a Eivissa pel seu impacte econòmic, social i 

mediambiental.  

2. Exigir al Consell Insular d’Eivissa transparència i rigor en la presa de decisions, mitjançant 

la publicació de dades i estudis tècnics i jurídiques actualitzats que avalin qualsevol solució 

proposada.  

3. Instar al Consell Insular d’Eivissa a impulsar un pla de gestió de residus a llarg termini, 

basat en la reducció de residus, la millora del reciclatge i la implementació d’alternatives 

sostenibles.

Es rebutja per 10 vots en contra del PP, 8 vots a favor (7 del PSOE i 1 d’ARA EIVISSA) i 3 

abstencions (2 de VOX, i 1 d’UNIDES PODEM).

En el debat hi han intervengut el Sr. Alcalde, del PP; el Sr. Guasch, del PSOE; la Sra. Ripoll,  

de VOX; el Sr. Prats, d'ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=6

A les 11.20 h es fa un descans i es reprèn la sessió a les 11.45 h.

7 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PSOE, per a instar el Consell 

d'Eivissa a l'aprovació de les NNSS provisionals.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 20, En contra: 0, Abstencions: 1, Absents: 0

El Grup Municipal PSOE presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“Exposició de motius

El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia va aprovar sol·licitar al Consell Insular 

d’Eivissa la suspensió del planejament urbanístic vigent al municipi des de l’any 1986, una 

norma que,  degut  a  la  seva antiguitat,  impedeix  una  correcta  gestió  de  les  necessitats 

urbanístiques  que  existeixen  actualment.  L’aprovació  d’aquestes  normes  provisionals 

consensuades amb el Consell d’Eivissa havien de ser vàlides fins l’aprovació definitiva d’un 

nou Pla General d’Ordenació Urbana (PGOU).

Aquesta sol·licitud ja es va aprovar de forma inicial el passat mandat, concretament el 28 de 
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novembre de 2022 “amb un ampli acord” Aquesta aprovació depèn del Ple de la màxima 

institució insular.

En data 30 de maig de 2024 es van tornar a aprovar reenviar  les Normes Subsidiàries 

Provisionals  al  Consell  Insular  d’Eivissa  per  a  què  procedís  a  la  seva aprovació  inicial; 

suspensió  provisional  del  planejament,  presentació  d’al·legacions  i  posterior  aprovació 

definitiva, tot en un termini màxim de 6 mesos.

Ja fa més de dos anys que l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia espera que el Consell 

Insular d’Eivissa aprovi aquest nou planejament que ara s’ha vist eclipsat per la innecessària 

i inoportuna posada en marxa de l’avanç del Pla General d’Ordenació Urbana (PGOU).

Aquesta modificació també suposa el compliment del compromís del Consell d’Eivissa amb 

els vesins dels edificis Don Pepe de facilitar la requalificació urbanística del terreny proposat 

per fer el nou edifici de la manera més ràpida possible sense haver d’esperar a l’aprovació 

d’un nou planejament urbanístic.

Des del Consell Insular d’Eivissa s’han fet diferents declaracions en relació a l’estat i l’avanç 

d’aquestes  normes provisionals  que estan pendents  d’aprovació  sense que a dia  d’avui 

s’hagi produït cap avanç amb l’objectiu de tancar aquest procediment.

De  fet,  el  Sr.  Mariano  Juan,  conseller  de  Territori  del  Consell  Insular  d’Eivissa,  en 

declaracions  als  mitjans  de  comunicació  d’aquest  mes  de  gener,  va  manifestar  que  el 

planejament provisional estaria aprovat durant el primer semestre de l’any, sense que a dia 

d’avui s’hagi fet cap pas endavant.

Proposta

1. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia instarà al Consell Insular d’Eivissa a aprovar de 

forma inicial les normes provisionals subsidiàries en el termini màxim de 2 mesos.”

Atès que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Economia, Sectors 

Productius i Especial de Comptes i a proposta de l’Alcalde, s’ha acceptat pel PSOE, una 

esmena que afecta a la redacció del punt 1, i on posa… “en el termini màxim de 2 mesos”, 

es proposa la següent redacció… “fins a juny”.

Sotmesa la proposta a votació, per 20 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE, 2 de VOX i 1  

d’UNIDES PODEM) i 1 abstenció d’ARA EIVISSA, és a dir, per majoria absoluta del nombre 

legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

1. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia instarà al Consell Insular d’Eivissa a aprovar de 

forma inicial les normes provisionals subsidiàries fins a juny.

En el  debat  hi  han intervengut el  Sr.  Alcalde,  del PP; el  Sr.  Roselló,  del PSOE; la Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent C
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enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=7

8 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal PSOE, per a instar el Govern de 

les Illes Balears a acceptar la condonació del deute proposat pel Govern Central.

Desfavorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 9, En contra: 12, Abstencions: 0, Absents: 0

El Grup Municipal PSOE presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

El sobreendeutament que viuen avui les comunitats autònomes té el seu origen en la política 

irresponsable de finançament i retallades dels governs del Partit Popular durant les anteriors 

legislatures.

Durant aquests anys, el PP va implementar una política d'austeritat, que lluny de garantir 

l'estabilitat  econòmica  de  les  comunitats  autònomes,  va  provocar  un  endeutament  i  un 

col·lapse  financer.  La  falta  de  planificació  i  la  incapacitat  d'oferir  un  nou  model  de 

finançament  ha  derivat  en  una  situació  de  vulnerabilitat  fiscal,  obligant  les  comunitats 

autònomes a endeutar-se de manera desmesurada per a poder mantenir els serveis públics 

de salut, educació i serveis socials.

Aquesta  situació  es  va  complicar  per  l'incompliment  de  la  reforma  del  sistema  de 

finançament autonòmic que va prometre el Partit Popular. En lloc de plantejar una solució 

raonable i que s'acostés a la realitat econòmica de cada comunitat autònoma, el PP va optar 

per la  paralització dels  mecanismes de finançament.  Això  va generar  greus desigualtats 

territorials i va deixar a governs autonòmics sense opcions per a gestionar els seus recursos 

de  manera  eficient.  Com  a  resultat,  les  comunitats  autònomes  amb  menor  capacitat 

econòmica  es  van  veure  obligades  a  recórrer  a  un  sobreendeutament  que  suposa  una 

càrrega desproporcionada sobre les seves arques públiques.

Des del govern de l’Estat  espanyol,  s'ha pres la iniciativa de corregir aquest desequilibri 

mitjançant  la  condonació  parcial  del  deute  en  aquelles  comunitats  autònomes  en  règim 

comú a través del Consell de Política Fiscal i Financera. La necessitat d'alleujar la càrrega 

financera de les comunitats autònomes i garantir al seu torn que els recursos públics siguin 

destinats a reforçar la sanitat  pública,  l'educació pública  i  els  serveis socials,  en lloc de 

quedar  condemnats  en  el  pagament  d'interessos  i  l'amortització  d'un  deute  que  va  ser 

generada per la gestió deficient del Partit Popular.

La condonació del deute que s'ha presentat és un acte de justícia fiscal que demostra el 

compromís del  govern  centrall  amb la  cohesió  territorial  i  l'autonomia econòmica  de les 

comunitats  autònomes.  Aquesta  mesura  forma  part  d'una  estratègia  per  a  millorar  el 

finançament de les comunitats autònomes i els serveis públics, igual que els 300.000 milions C
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més que han rebut les comunitats autònomes en els últims set anys.

Aquestes mesures acosten als governs autonòmics a recuperar la seva capacitat d'inversió, 

facilitant així  el desenvolupament d'infraestructures, modernitzant els sistemes públics de 

sanitat i la millora i la qualitat de l'educació pública. A més, aquesta iniciativa s'emmarca en 

una reforma més àmplia que busca consolidar un model de finançament que potenciï i millori 

la justícia social.

No obstant això, malgrat la transcendència d'aquesta mesura, el Partit Popular ha tornat a 

mostrar la seva falta de compromís. La decisió d'abandonar la taula del Consell de Política 

Fiscal i Financera en el moment de l'aprovació de la condonació del deute demostra la seva 

irresponsabilitat  sistemàtica  a  participar  en  solucions  que  beneficien  a  les  ciutadanes  i 

ciutadans dels nostres municipis. Amb aquest gest, el PP no sols ha rebutjat una política 

d'Estat basada en el principi de solidaritat i la cohesió territorial, sinó que ha demostrat de 

nou, que prioritza els seus interessos partidistes per sobre dels veïns i veïnes dels nostres 

municipis.

En  conclusió,  la  condonació  del  deute  de  les  comunitats  autònomes  és  una  mesura 

imprescindible per a garantir l'enfortiment del nostre Estat de benestar i  ajudar d'aquesta 

manera a reduir les desigualtats entre les comunitats autònomes. Els serveis públics han de 

ser  l'objecte  directe  d'aquesta  condonació  parcial  del  deute  autonòmic  i  ha  de  fer-se 

mitjançant la reparació, inversió i modernització dels serveis socials, l'educació i la sanitat 

pública.

Es per això, que el grup municipal socialista presenta les següents propostes d'acord:

1. L'Ajuntament de Sant Josep insta la Comunitat Autònoma de les Illes Balears a acceptar 

la condonació del deute proposat pel Govern d'Espanya el passat dia 26 de febrer de 2025 

en el Consell de Política Fiscal i Financera, garantint que el deute es destinarà a la millora 

dels serveis públics de sanitat, educació i serveis socials.

2. L'Ajuntament de Sant Josep insta que el Govern de la Comunitat Autònoma de les Illes 

Balears estableixi un mecanisme de seguiment i transparència ad hoc per a assegurar que 

els recursos derivats d'aquesta condonació parcial  del deute tinguin un impacte directe i 

positiu en el finançament local, els serveis públics i en la inversió en els municipis.

3. Donar trasllat d'aquest acord a la Presidència de la Comunitat Autònoma, a la Conselleria 

d'Hisenda  de la  Comunitat  Autònoma deles  Illes  Balears,  a  la  Federació  de  Municipis  i 

Províncies i al Govern d'Espanya.”

Atès que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Economia, Sectors 

Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació que diu:
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1. L'Ajuntament de Sant Josep insta la Comunitat Autònoma de les Illes Balears a acceptar 

la condonació del deute proposat pel Govern d'Espanya el passat dia 26 de febrer de 2025 

en el Consell de Política Fiscal i Financera, garantint que el deute es destinarà a la millora 

dels  serveis  públics  de  sanitat,  educació  i  serveis  socials.  

2. L'Ajuntament de Sant Josep insta que el Govern de la Comunitat Autònoma de les Illes 

Balears estableixi un mecanisme de seguiment i transparència ad hoc per a assegurar que 

els recursos derivats d'aquesta condonació parcial  del deute tinguin un impacte directe i 

positiu  en  el  finançament  local,  els  serveis  públics  i  en  la  inversió  en  els  municipis.  

3. Donar trasllat d'aquest acord a la Presidència de la Comunitat Autònoma, a la Conselleria 

d'Hisenda  de la  Comunitat  Autònoma deles  Illes  Balears,  a  la  Federació  de  Municipis  i 

Províncies i al Govern d'Espanya.

Es rebutja per 12 vots en contra (10 del PP i 2 de VOX) i 9 vots a favor (7 del PSOE, 1 

d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM).

En el debat hi han intervengut la Sra. Bonet, del PP; la Sra. Pilar Ribas, del PSOE; la Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=8

9 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal VOX, per a sol·licitar al Govern 

Central la derogació del Reial Decret 666/23, de 18 de juliol.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 8, Abstencions: 1, Absents: 0

El Grup Municipal VOX presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS:

“Código deontológico y criterio clínico o la Ley 666”

“Saltarse la ley o arriesgarse a que el animal muera”

“Algo muy grave esta pasando cuando hay animales que mueren sin razón a causa de la 

supuesta aplicación de una norma.”

Así definen los profesionales veterinarios que hemos escuchado, la realidad a la que se 

enfrentan en su día a día.

El RD 666/2023 ya llamado “El protocolo de la muerte” tiene su origen en el Reglamento UE 

2019/6  del  Parlamento  Europeo  y  del  Consejo  de  11  de  diciembre  de  2018  sobre 

medicamentos  veterinarios.  Como sabemos,  los  reglamentos  europeos  son  de  obligada 

aplicación  en  todos  los  estados  miembros  de  la  UE,  y  se  pueden  aplicar  tal  como se 

aprobaron en el Parlamento Europeo, sin necesidad de realizar una transposición a nivel C
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nacional o desarrollar normas complementarias como ha ocurrido en España, que mediante 

el RD 666/23 que regula la prescripción y distribución de medicamentos veterinarios se han 

introducido restricciones adicionales que no existen en otros países. En numerosos casos 

donde la norma europea propone, el RD 666/23 prohíbe.

Una  de  estas  restricciones  es  la  prohibición  de  que  los  veterinarios  puedan  dispensar 

medicamentos  directamente,  que  éstos  han  de  ser  exclusivamente  de  uso  veterinario, 

además, entre otras restricciones, se ha instaurado una nueva herramienta para controlar el 

uso de antibióticos en el ámbito veterinario EL SISTEMA PRESVET, este se suma a otro 

que ya tenían (de la Agencia Española del Medicamento) por lo que se crea una duplicidad 

innecesaria, que además les somete a una gran carga burocrática, y conlleva sanciones 

muy elevadas, como ya hemos visto en Baleares, donde uno de nuestros veterinarios ha 

sido sancionado con 90.000 € de multa (por ejercer su criterio clínico y aplicar los cuidados y 

medicamentos necesarios a su paciente.

Además nos indican también que solo pueden tratar animales con microchip por lo que no 

podrán tratar animales abandonados o de la calle.

Pero uno de los problemas más graves de todo este despropósito que afecta no solo a los 

veterinarios  sino  también  a  los  animales  y  a  sus  propietarios  y  que  puede  tener  un 

desenlace fatal  para nuestra mascotas,  es el  nuevo protocolo  para la  administración de 

antibióticos al que se ven sometidos los veterinarios, que anula su criterio clínico y colisiona 

directamente  con  su Código  Deontológico.  Ya  que  establece  un esquema predefinido  y 

encorsetado que deben seguir para la prescripción de éstos, no pudiendo utilizar el tipo de 

antibiótico que bajo su criterio clínico es el indicado, tienen que utilizar el que indica dicho 

esquema aun sabiendo  que no dará  resultado,  pasados  diez  días,  si  no  ha funcionado 

pueden pasar  a  la  siguiente  lista,  que a pesar  de saber  que no va a funcionar,  deben 

aplicarlo y pasados otros diez días, después de haber suministrado un segundo antibiótico, 

están obligados a realizar un cultivo para que una vez obtenidos los resultados, les indiquen 

que antibióticos son los que pueden usar y ya podrían pasar a la siguiente lista, por lo que 

habrán transcurrido más de veinte días hasta poder, si es que finalmente pueden, tratar al 

animal con el medicamento que desde un principio, el profesional veterinario sabe que debe 

aplicar. Evidentemente, todo ello puede desembocar en un desenlace fatal para el animal ya 

sea  el  fallecimiento  o  que  su  enfermedad  se  agrave  considerablemente,  como  ya  ha 

quedado demostrado, ya que desde el inicio de aplicación de esta ley el pasado 2 de enero, 

son al menos media docena de animales los que han fallecido por septicemia derivada de 

no haber sido tratados con el medicamento que necesitaba. “No tratar una enfermedad a 

tiempo, supone en la práctica, privarles de la debida asistencia veterinaria y como se ha 

podido comprobar, una infección puede evolucionar mucho más rápido que los resultados 

de laboratorio.”
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Como vemos, todo este despropósito al que ya llaman “Ley 666 o el Protocolo de la Muerte” 

además de poner en cuestión el criterio profesional de los veterinarios de nuestro país, pone 

en  grave  peligro  la  vida  de  los  animales  y  colisiona  directamente  con  su  Código 

Deontológico.

Por otro lado, vemos que otra de las exigencias de esta norma, es la menor flexibilidad y 

más restricciones a la hora de prescribir un medicamento, en el que no se puede adaptar la 

dosis necesaria sino que se deben prescribir envases enteros, lo que resulta más costoso y 

evidentemente genera mucho más residuo que tratándose de medicamentos, se debería 

intentar  generar  el  menor  residuo  posible,  pero  como  nos  tiene  acostumbrados  este 

gobierno, sigue cargando la responsabilidad de todos sus desvaríos sobre los hombros de 

los  ciudadanos  que  como si  ya  no  tuvieran  suficiente  con  todo  esto,  además  deberán 

deshacerse del medicamento sobrante correctamente.

Por todo ello queda claro que:

Como  manifiestan  los  profesionales  veterinarios,  deben  elegir  entre  cumplir  su  Código 

Deontológico e incumplir la ley, arriesgándose a sanciones muy elevadas, o cumplir la ley 

poniendo en riesgo la  vida de sus  pacientes,  a pesar  de saber  desde un principio  que 

tratamiento debe ser aplicado.

Esta nueva normativa ataca directamente a los veterinarios pero también a los propietarios 

de mascotas que tienen que asumir costes mucho mas elevados que hasta ahora, para 

recibir una atención mucho menos eficaz ya que el veterinario no puede ejercer su criterio 

sin trabas.

Encarecimiento y ralentización del tratamiento veterinario atendiendo a la misma patología, 

un  encarecimiento  que  no  solo  han  de  soportar  los  particulares,  sino  también  las 

administraciones en su cumplimento de la ley de bienestar animal

Desde luego, esta norma no parece haber sido desarrollada por alguien que conozca de 

primera  mano  el  trabajo  que  se  desarrolla  en  las  clínicas  veterinarias  ni  lo  largas  y 

extenuantes que pueden llegar a ser las jornadas de estos profesionales que como todos 

sabemos, atienden urgencias e imprevistos cotidianamente.

Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal VOX Sant Josep de Sa Talaia propone al Pleno 

Municipal del Ayuntamiento los siguientes:

PROPUESTAS DE ACUERDO:

Instar al Gobierno de España a:

-  La derogación inmediata  de este Real  Decreto  666/2023 de 18 de julio  que regula  la 

distribución,  prescripción,  dispensación  y  uso  de  medicamentos  veterinarios  y  cuya 

implantación ha provocado un rotundo rechazo por parte del sector.
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-  Que  se  garantice  la  atención  veterinaria  atendiendo  al  criterio  clínico  del  profesional 

veterinario  de  los  animales,  incluidos  los  no  identificados  o  sin  microchip,  eliminando 

cualquier  disposición  que  impida  o  retrase  la  asistencia  de  animales  en  situación  de 

urgencia.

-  La  eliminación  de  cualquier  traba  burocrática  que  dificulte  o  impida  la  labor  de  los 

veterinarios.

- Volver al tipo reducido para el IVA veterinario del 21% al 10% y que por parte del gobierno 

se atienda a las demandas de los veterinarios colegiados. (en la isla de Ibiza)”.

Atès que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Acció Social.

Sotmesa la proposta a votació, per 12 vots a favor (10 del PP i 2 de VOX), 8 vots en contra 

(7 del PSOE i 1 d’ARA EIVISSA) i 1 abstenció d’UNIDES PODEM, és a dir, per majoria 

absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

• Instar al Govern d’Espanya a: 

- La derogació immediata d’aquest Reial  Decret 666/2023, de 18 de juliol,  que regula la 

distribució, prescripció, dispensació i ús de medicaments veterinaris i implantació de la qual 

ha provocat un rotund rebuig per part del sector.

- Que es garanteixi l’atenció veterinària atenent el criteri clínic del professional veterinari dels 

animals,  inclosos els no identificats  o sense microxip,  eliminant  qualsevol  disposició  que 

impedeixi o retardi l’assistència d’animals en situació d’urgència.

- L’eliminació de qualsevol trava burocràtica que dificulti o impedeixi la labor dels veterinaris.

-  Tornar  al  tipus reduït  per a l’IVA veterinari  del  21% al  10% i  que per part  del  govern 

s’atenguin les demandes dels veterinaris col·legiats. (a l’illa d’Eivissa).

En el debat hi han intervengut la Sra. Bocú, del PP; el Sr. Vicente Ribas, del PSOE; la Sra. 

Ripoll, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=9

10 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal VOX, per a sol·licitar al Consell 

d'Eivissa informació sobre les condicions dels treballadors socials del centre de 

menors no acompanyats a la localitat de Sant Josep de sa Talaia (Cala Jondal) i la 

despesa generada per l'esmentat centre.

Desfavorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 2, En contra: 19, Abstencions: 0, Absents: 0

El Grup Municipal VOX presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:
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“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS:

Nos  hemos  despertado  con  la  triste  noticia  del  presunto  asesinato  por  parte  de  unos 

menores en Badajoz de una trabajadora social en un centro de menores dicha localidad. 

Después de escuchar el relato del resto de compañeros de la fallecida, nos damos cuenta 

de las condiciones precarias y de inseguridad que viven y que han derivado en este triste 

suceso sin que ninguna administración haya puesto remedio.

Como sabemos, es una opinión generalizada de los habitantes de Santa Eularia  que el 

centro de menores albergado en esta localidad ha creado miedo y quejas sobre la sensación 

de inseguridad entre los vecinos, como le trasmitieron directamente a la alcaldesa en una 

reunión el pasado mes de enero.

Trabajadores y educadores sociales de Ibiza, también han levantado la voz, para mostrar su 

preocupación e indignación diciendo que esto “puede pasar aquí”

Es por ello que VOX queremos saber, en qué condiciones están los del centro de MENAs de 

nuestro municipio porque para nosotros es primordial su seguridad.

Por todo ello, el Grupo Municipal de VOX Sant Josep de Sa Talaia, presenta la siguiente 

PROPUESTA DE ACUERDO

1. Instar  al  Consell  Insular  d´Eivissa  para  que  dote  de  la  información  de  cuántos 

trabajadores tiene el centro de MENAs de Sant Josep De Sa Talaia y cuantos de 

estos están destinados a la seguridad. 

2. Que el  Consell  Insular  d´Eivissa haga públicos  los gastos de todo tipo,  mediante 

informe público, junto al número de MENAs, desde su apertura hasta a marzo de 

2025 y cuánto se destina a cada MENA y cuánto a cada trabajador social. 

3. Que el Consell Insular d´Eivissa haga público si ha habido quejas o denuncias de los 

trabajadores del centro de MENAs de Cala Jondal.” 

Atès que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Acció Social.

Sotmesa la proposta a votació que diu:

1. Instar al Consell Insular d’Eivissa perquè doti de la informació de quants treballadors té el 

centre  de  MENAs  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  i  quants  d’aquest  estan  destinats  a  la 

seguretat.

2.  Que  el  Consell  Insular  d’Eivissa  faci  públiques  les  despeses  de  tot  tipus,  mitjançant 

informe públic, junt al número de MENAs, des de la seva obertura fins a març de 2025 i 

quant es destina a cada MENA i quant a cada treballador social.

3. Que el Consell Insular faci públic s’hi ha hagut queixes o denúncies dels treballadors del 

centre de MENAs de Cala Jondal.

Es rebutja per 19 vots en contra (10 del PP, 7 del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES C
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PODEM) i 2 vots a favor de VOX.

En el  debat  hi  han  intervengut  la  Sra.  Serra,  del  PP;  la  Sra.  Ortiz,  del  PSOE;  la  Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=10

11 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal ARA EIVISSA, per a la protecció 

de pous tradicionals a l'entorn de Sant Jordi de ses Salines.

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

El Grup Municipal ARA presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“Exposició de motius

Al pla de Ses Salines, com a tota la nostra illa, els punts de captació d’aigua potable han 

tingut històricament una gran importància. Alguns d’aquests punts eren pous tradicionalment 

considerats com a comunals, com el pou Roig o el pou des Vicents, declarats tots dos Bé 

Patrimonial.

La xarxa de captació es complementava amb altres pous d’ús més reduït o particular, que 

també haurien de constituir uns elements importants del nostre patrimoni. Molts d’aquests 

pous fa anys que estan abandonats i actualment ja estan en greu risc de desaparèixer.

L’Ajuntament, com a primer responsable de la conservació del nostre patrimoni, té l’obligació 

de vetllar pel manteniment en bon estat d’aquests elements. Cal recordar que en octubre de 

2023 s’aprovà, a proposta d’aquest grup municipal, una moció per mantenir en bon estat 

l’entorn del pou Roig que tenia un segon punt que deia, literalment, que “l’Ajuntament de 

Sant  Josep  de  sa  Talaia  efectuarà  una  revisió  d’altres  elements  patrimonials  del  terme 

municipal els quals puguin ser susceptibles de realitzar-s’hi una actuació anàloga”.

Com desconeixem en quin punt es troba aquesta revisió, portam a la consideració del ple, 

en aquesta  ocasió,  la  necessitat  d’actuar  de forma urgent  sobre  dos elements d’aquest 

patrimoni  que  es  troben  en  greu  estat  pel  seu  procés  de  degradació  provocat  pel  seu 

abandonament. Es tracta dels pous coneguts com pou des Cans i pou de Can Xico Ferrer. 

Tots dos figuren en l’Inventari del Patrimoni Hidràulic de les Pitiüses

El pou des Cans, situat a la llera del torrent des Rafal Trobat (o de Ca na Parra, o també 

amb altres noms), entre el pont de Can Noguera (sobre la carretera de Sant Josep) i la zona 

de Can Guerxo, era considerat un punt d’abeurada sobretot per al bestiar. Es situava en 

terres de la finca de Can Palau, tot i que en l’actualitat caldria investigar si es troba dins la 

Zona de Domini Públic Hidràulic (DPH), el domini públic de la llera del torrent. En qualsevol 

cas, si no fos així es trobaria dins la zona de servitud de 5 metres a cada costat del DPH, on 
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la titularitat pot ser privada però l’ús ha de ser públic. A banda del propi pou, a dia d’avui 

obturat amb pedres probablement per evitar el perill d’una caiguda accidental, s’hi troben a 

la seua vora una pica petita rodona i una altra rectangular de dimensions considerables. El 

brocal del pou ja es troba molt deteriorat, evidenciant que cal intervenir-hi de forma urgent.

El  pou de Can Xico Ferrer  està situat  a la  finca del  mateix  nom, que és la  que queda 

envoltada per tres costats per la carretera de Sant Josep (nord), carrer de l’Arpella (oest) i 

carrer de la Mèrlera (sud). Les cases de la finca ja estan en fase de ruïna quasi total i el pou, 

tot  i  que l’Ajuntament  va  actuar-hi  fa  uns  anys  tancant  un perímetre  de protecció,  s’ha 

degradat fins al punt que les pedres de la pròpia capella, originalment rematada amb una 

cúpula semiesfèrica , ja han començat a caure. El tancament que s’hi va realitzar impedeix 

l’accés a la seua vora però ha provocat el creixement de males herbes que estan contribuint 

a una major degradació dels paraments del pou.

I per tot això, proposam al ple les següents propostes de resolució:

1. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia realitzarà les gestions necessàries per tal de 

recuperar, restaurar i posar en valor com a elements patrimonials els pous coneguts com 

pou des Cans i pou de Can Xico Ferrer, situats a la venda de Cas Costes del poble de Sant 

Jordi de Ses Salines.

2. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia realitzarà accions per tal de donar a conèixer 

aquests  i  altres  elements  patrimonials  de similars  característiques (senyalització,  estudis 

històrics, arqueològics i etnològics, catàlegs...).

3.  L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  efectuarà  una  revisió  d’altres  elements 

patrimonials del territori del terme municipal els quals puguin ser susceptibles de realitzar-

s’hi una actuació anàloga a la que es porti a terme en aquests.”

Atès  que  la  Moció  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió  Informativa  d’Ordenació  i 

Planificació i d’acord amb l’article 35 del ROM, el representat del PP, Sr. Torres, proposa 

una esmena que s’ha acceptat per ARA, i que afecta a la redacció dels punts primer, segon i 

tercer, i és afegir a cada punt… “d’acord amb les competències municipals”.

Sotmesa la proposta a votació, per 21 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE, 2 de VOX, 1 

d’ARA  EIVISSA  i  1  d’UNIDES  PODEM),  és  a  dir,  per  unanimitat  dels  regidors  de  la 

corporació, s’ACORDA:

1. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia realitzarà les gestions necessàries per tal de 

recuperar, restaurar i posar en valor com a elements patrimonials els pous coneguts com 

pou des Cans i pou de Can Xico Ferrer, situats a la venda de Cas Costes del poble de Sant 

Jordi  de  Ses  Salines,  d’acord  amb  les  competències  municipals.  

2. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia realitzarà accions per tal de donar a conèixer 

aquests  i  altres  elements  patrimonials  de similars  característiques (senyalització,  estudis 
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històrics, arqueològics i etnològics, catàlegs...), d’acord amb les competències municipals.

3.  L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  efectuarà  una  revisió  d’altres  elements 

patrimonials del territori del terme municipal els quals puguin ser susceptibles de realitzar-

s’hi  una  actuació  anàloga  a  la  que  es  porti  a  terme  en  aquests,  d’acord  amb  les 

competències municipals.

En el debat hi han intervengut el Sr. Alcalde i el Sr. Torres, del PP; la Sra. Marí, del PSOE; 

la Sra. Ripoll, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=11

12 - Moció presentada per escrit pel Grup Municipal ARA EIVISSA, per a la retirada de 

residus a Can Xico Ferrer (Sant Jordi).

El Grup Municipal ARA EIVISSA, retira del Ple aquesta Moció.

Aquest punt es pot consultar al següent enllaç: 

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=12

B) ACTIVITAT DE CONTROL

13 - Expedient 972/2025. Tancament i Liquidació del Pressupost

Vista la proposta de resolució PR/2025/1264 de 24 / de març / 2025.

La Sra. Bonet, regidora d’Hisenda i Pressupost, dona compte al Ple del decret d’Alcaldia 

núm.  2025-0860,  de  25  de  febrer,  d’aprovació  de  la  liquidació  del  pressupost  de  la 

corporació corresponent a l’exercici 2024, que diu:

“Vist  que,  amb data  28  de  gener  de 2025,  es  va incoar  el  procediment  per  aprovar  la 

confecció i la liquidació del pressupost de l’exercici 2024.

Vist que es va emetre informe Jurídic sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir.

Vist que per la Intervenció es va emetre informe, de conformitat amb l’article 193.4 del Text 

Refós de la  Llei  Reguladora  de les Hisendes Locals  aprovat  per  Reial  decret  Legislatiu 

2/2004, de 5 de març,

Vist  que es va emetre Informe del càlcul de l’Estabilitat  Pressupostària i  la Sostenibilitat 

Financera.

Vist que l’aprovació correspon a l’Alcaldia conforme a allò que s’ha fixat en l’article 191.3 del 

Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel Reial decret Legislatiu 

2/2004, de 5 de març i en l’article 90 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 

desenvolupa  el  Capítol  primer  del  Títol  sisè  de  la  Llei  39/1988,  de  28  de  desembre, 

reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos.
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RESOLUCIÓ

PRIMER. APROVAR la liquidació del Pressupost General de 2024, que s'adjunta com a 

annex.

SEGON. Donar compte al Ple de la Corporació en la primera sessió que aquest celebri, 

d'acord amb quant estableixen els articles 193.4 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 

Hisendes Locals aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 90.2 del Reial 

decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la 

Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 

pressupostos.

TERCER. ORDENAR la remissió de còpia d'aquesta Liquidació al Ministeri d’Hisenda.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: 

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=13

14 - Coneixement al Ple dels Decrets d'Alcaldia.

L’alcalde manifesta que han estat a disposició de tots els regidors, els decrets i resolucions 

emesos per l’alcalde i regidors delegats. A més es dona compte dels següents Decrets:

Decret 2025-0886, de delegació de competències per autoritzar celebració d’acolliments 

civils i altres cerimònies.

Decret 2025-0905, de nomenament de personal eventual, Sra. Marina Yeste Iglesias, des 

del dia 27 de febrer de 2025. 

Decret 2025-0934, de nomentament d’Alcaldessa Accidental.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: 

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=14

C) PRECS I PREGUNTES

15 - Precs i preguntes.

Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

La Sra. Pilar Ribas, el Sr. Roselló, la Sra. Cristina Ribas, el Sr. Guasch i el Sr. Ribas, del 

PSOE; la Sra. Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES 

PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç: 

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250327&punto=15

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, 

que, com a secretària, don fe i firm juntament amb l’alcalde. C
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Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, que 

queda  incorporada  a  aquest  document,  en  el  qual  figuren  totes  les  deliberacions  i 

intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera que 

garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la secretària 

general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.
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